
           projekt 

PROTOKÓŁ NR XI/2019 

Z XI SESJI RADY GMINY WIELISZEW  

z dnia 24 października 2019 roku 

 

         Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew - Pan Marcin 

Fabisiak.  

O godz. 1315 w  Sali Koncertowej im. K. Klenczona w Wieliszewie  Przewodniczący 

Rady Gminy rozpoczął obrady XI sesji Rady Gminy Wieliszew VIII kadencji.  

Przewodniczący Rady Gminy przywitał zebranych, stwierdził kworum, a tym samym 

prawomocność podejmowanych uchwał. Na obradach nieobecna była radna Grażyna 

Kwiatkowska. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że obrady Rady Gminy są nagrywane   

i transmitowane. Poprosił zebranych, którzy będą zabierali głos podczas obrad, aby stosowali 

się do wymogów Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są propozycje zmian do porządku 

obrad. 

Propozycji zmian nie zgłoszono. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy Wieliszew. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Wieliszew z dnia 26 września 2019 r.  

4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Wieliszew w roku 

szkolnym 2018/2019. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr X/114/2019 z dnia 

26 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup 

samochodu dostawczego dla Gminy Wieliszew. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wieliszew. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy 

Wieliszew na 2019 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przeprowadzenia 

głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Legionowie. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego  

w Legionowie na kadencję od 2020 r. do 2023 r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  likwidacji Filii Bibliotecznej w Łajskach 

Biblioteki Publicznej Gminy Wieliszew oraz zmiany statutu Ośrodka Kultury 

w Wieliszewie. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 



Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku obrad sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Wieliszew z dnia 26 września 2019 r. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Wieliszew z dnia  

26 września 2019 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krystyna Wesołowska 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Ad. 4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  

Ad. 5.  Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy  

w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 Ad. 6. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych  

na nie odpowiedziach. 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przed rozpoczęciem sesji na jego ręce 

złożono interpelację. Dodał, że interpelacja zostanie niezwłocznie, po sesji,  przekazana 

Wójtowi Gminy. 

Ad. 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Wieliszew w roku 

szkolnym 2018/2019. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek wyjaśnił, że 

obowiązek corocznego przekazania przez organ wykonawczy organowi stanowiącemu JST 

informacji o stanie realizacji zadań oświatowych wynika z dyspozycji art. 11 ust. 7 ustawy 

Prawo oświatowe.  

Następnie przedstawił prezentację na temat stanu realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Wieliszew w roku szkolnym 2018/2019.  Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, czy praktykowane jest przekazywanie 

prezentacji dyrektorom szkół. Następnie, które z przedszkoli wydało największą liczbę decyzji 

odmownych dotyczących nieprzyjęcia dziecka do przedszkola. Poprosiła o rozwinięcie kwestii 

dotyczącej dofinansowywania z budżetu Gminy pobytu dzieci w przedszkolach. 

Stwierdziła, że miesięczna opłata za pobyt dziecka z terenu Gminy w żłobku w Wieliszewie 

wynosi 700 zł, natomiast dziecka spoza Gminy 1000 zł. Zapytała z czego wynika różnica. 

Zapytała również,  ile osób z terenu Gminy uczęszcza do szkoły w Komornicy. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek wyjaśnił, że nie 

jest praktykowane przekazywanie prezentacji, natomiast sprawozdania z realizacji zadań 

oświatowych są dostępne pod adresem: www.edukacja.wieliszew.pl, w zakładce: Nasze 

placówki, o czym dyrektorzy są poinformowani.  

Stwierdził, że informacje o nieprzyjęciu dzieci do przedszkoli wydano w przedszkolach  

w Łajskach, Skrzeszewie /największa liczba/  i Olszewnicy Starej. 

http://www.edukacja.wieliszew.pl/


Wyjaśnił, że zgodnie z uchwałą Rady Gminy z 2016 roku kwota dofinansowania z budżetu 

Gminy  pobytu dziecka w żłobku wynosi 500 zł. Rodzic może ubiegać się dodatkowo o środki 

w ramach Bonu malucha w wysokości od 250-500 zł - w przypadku gdy dziecko uczęszcza  

do żłobka poza Gminą Wieliszew. Stwierdził, że nie jest w stanie wyjaśnić z czego wynika 

różnica. Dodał, że jest to żłobek prywatny i to właściciel określa stawki.  

Poinformował, że do szkoły w Komornicy uczęszcza obecnie około 35 osób z terenu Gminy.  

Radny Jan Sołtys zapytał, ile wynosi średnio subwencja na ucznia zdrowego, a ile na 

ucznia niepełnosprawnego. Dodał, że z informacji, które posiada, subwencja na ucznia 

niepełnosprawnego stanowi czterokrotność subwencji na ucznia zdrowego. Poprosił  

o potwierdzenie. 

Zapytał, czy nadal w dziale 80101 jest wydzielony paragraf ze środkami przeznaczonymi na 

dzieci niepełnosprawne w danym roku budżetowym. Dodał, że jeśli dziecko niepełnosprawne 

ma zabezpieczone na tym paragrafie środki z subwencji, to  nie powinno dojść do sytuacji, żeby 

w trakcie roku budżetowego zabrakło  środków na finansowanie dziecka niepełnosprawnego, 

gdy rodzic dostarczy orzeczenie o niepełnosprawności dziecka w czerwcu, czy wrześniu. 

Dodał, że jego zdaniem powinna być zachowana rezerwa. Zapytał, czy zgodnie ustawą  

o finansach publicznych jest to możliwe. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek stwierdził, że 

nie potwierdza kwoty, o której mówił radny. Wyjaśnił, że subwencja na dziecko 

niepełnosprawne zależy od rodzaju niepełnosprawności. Dzieciom niepełnosprawnym 

przypisuje się określoną wagę subwencji /wskaźnik 1,4; 2,5;  3,6; 4,0;  9,5/.  Kwota podstawowa 

subwencji pomnożona przez wskaźnik wagi subwencji stanowi kwotę subwencji. Przykładowo, 

przy wadze subwencji 1,4 w skali roku - dodatkowo, na dziecko otrzymuje się około 7 tys. zł, 

natomiast w przypadku dziecka z autyzmem, z zespołem Aspergera około  47,5 tys. zł. 

Odnosząc się do kwestii zagwarantowania środków wyjaśnił, że w metryczce subwencji,  

Gmina co roku otrzymuje informację, o wysokości subwencji oraz, jaką jej część stanowią 

środki na organizację specjalnej nauki dla dzieci z orzeczeniami o niepełnosprawności. 

Od 2 lat, zgodnie z klasyfikacją budżetową środki te znajdują się w rozdziałach 80149 /dzieci 

niepełnosprawne w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych/, 80150 /dzieci 

niepełnosprawne w szkołach/  oraz do końca sierpnia br.  80152 /dzieci niepełnosprawne  

w oddziałach gimnazjalnych/. 

Dodał, że od września br.  liczba  dzieci niepełnosprawnych jest o 20 większa w stosunku  

do roku poprzedniego. Na dzieci te nie ma środków w subwencji. Dodał, że o środki z rezerwy 

można ubiegać się, jeśli zostanie spełniony warunek, iż wraz ze wzrostem ilości orzeczeń  

o niepełnosprawności, wzrosła przeliczeniowa liczba uczniów. Wyjaśnił, że od kilku lat, pod 

koniec października, występuje o środki z rezerwy. Środki skalkulowane są jednak niższe od 

środków otrzymanych.  

Radny Jan Sołtys zapytał, czy do szkoły w Łajskach uczęszczają dzieci niepełnosprawne 

z terenu całej Gminy, czy tylko z Łajsk. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek poinformował, 

że do szkoły w Łajskach uczęszcza największa liczba dzieci z orzeczeniami  

o niepełnosprawności, stanowią oni około 10% uczniów, jednak również w większości 

pozostałych placówek obowiązek szkolny realizują dzieci niepełnosprawne -  kilkoro w każdej. 

Radna Dorota Sarna zapytała, czy dyrektorom placówek  oświatowych rozesłano, 

zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, rozkład jazdy 

autobusów szkolnych i linii ZTM. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek poinformował, 

że rozkład jazdy został dostosowany do potrzeb uczniów szkoły w Skrzeszewie. Dodał, że  

w związku z jego nieobecnością zobowiązał pracowników CUW do przekazania rozkładów 

jazdy dyrektorom. 



Radny Edwin Zezoń odniósł się do zapisu w sprawozdaniu: Zauważyć można wzrost 

liczby uczniów w szkołach podstawowych. Wynika to z dwóch przyczyn: 1) reforma oświaty  

i wydłużenie nauki w podstawówkach (Janówek Pierwszy), 2) wzrost liczby ludności 

poszczególnych miejscowości (Wieliszew, Skrzeszew, Michałów-Reginów). Poprosił  

o wskazanie liczby uczniów w obydwu przypadkach, a także o komentarz dotyczący wyników 

egzaminów w  placówkach oświatowych. Stwierdził, że są one niższe od średniej w powiecie. 

Następnie poprosił o ustosunkowanie się do kwestii utworzenia na terenie Gminy szkoły 

prywatnej. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek poinformował, 

że udzielenie dokładnej odpowiedzi na pierwsze z pytań wymaga sięgnięcia do sprawozdań  

z poprzednich lat.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki uzupełnił, że liczba osób zameldowanych na terenie 

Gminy wynosiła w roku 2010 – 10 600, obecnie – 14 500. Zgodnie z przewidywaniami 

zawartymi w Strategii Rozwoju Gminy Wieliszew opracowywanej w roku 2000 liczbę 

mieszkańców w poszczególnych miejscowościach szacowano następująco: 

- Skrzeszew – 700-800 osób,  obecna liczba - 1540; 

- Olszewnica – 600 osób, obecna liczba – 1260; 

- Wieliszew - 2000-3000 osób, obecna liczba– 4870; 

- Łajski – obecna liczba - 2050 osób,  

- Michałów-Reginów – obecna liczba -1701 osób, 

- Kałuszyn – obecna liczba – niemal 600 osób. 

Poinformował, że w ciągu ostatnich 10 miesięcy w Gminie zameldowało się niemal tysiąc osób. 

Dodał, że część osób zamieszkuje na terenie Gminy bez zameldowania. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Wieliszewie – p. Jacek Banaszek stwierdził, że 

nie należy stawiać znaku równości pomiędzy wynikami egzaminów a poziomem nauczania. 

Wyjaśnił, że wyniki egzaminów to pewna liczba statystyczna, na którą składa się wiele 

czynników. Słaby wynik egzaminów pojedynczych uczniów rzutuje na średnią danej klasy oraz 

szkoły. Dodał, że poziom nauczania obejmuje  również konkursy sportowe, czy artystyczne, 

pracę w środowisku lokalnym. Poinformował, że w większości przypadków wyniki egzaminów 

w gminie są wyższe od wyników w województwie, czy od wyników krajowych. 

O godz. 1457 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godz. 1525. 

 Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały zyskał większością głosów opinię pozytywną. 

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Poprosił, 

aby § 2 otrzymał brzmienie: Środki uzyskane z emisji obligacji komunalnych zostaną 

przeznaczone na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu związanego z planowanymi 

wydatkami inwestycyjnymi w kwocie 332 146 zł oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek,  kredytów oraz emisji obligacji komunalnych  

w kwocie 5 467 854 zł. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych /wraz  

z autopoprawką/.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała  Nr X/133/2019 w sprawie emisji obligacji komunalnych stanowi załącznik nr 6  

do protokołu. 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr X/114/2019 z dnia 

26 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu 

dostawczego dla Gminy Wieliszew. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że konieczność uchylenia uchwały 

podjętej na poprzedniej sesji wynika z faktu, iż wybrany wykonawca nie może z przyczyn 

technicznych dostarczyć samochodu w terminie wskazanym w zapytaniu ofertowym, okres 

oczekiwania wydłużyłby się do kilku miesięcy. Należy poszukać innego rozwiązania, 

rozważane jest kupno dla brygady gminnej samochodu używanego 2-3 letniego.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr X/114/2019 z dnia 

26 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu 

dostawczego dla Gminy Wieliszew.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała  Nr X/134/2019 w sprawie uchylenia uchwały nr X/114/2019 z dnia 26 września 2019 

r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu dostawczego  

dla Gminy Wieliszew stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wieliszew. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wieliszew.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 



Uchwała  Nr X/135/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wieliszew stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

  Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy 

Wieliszew na 2019 rok. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

  Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że zaproponowane w projekcie  zmiany 

zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji merytorycznej. Podkreślił, że są one 

głównie wynikiem szukania środków na oświatę – w związku ze zmianami dotyczącymi 

wynagrodzeń nauczycieli oraz ze zwiększeniem zadań, spowodowanych wzrostem liczby 

uczniów (blisko 200 uczniów więcej). Kwota ogólnego zwiększenia wynosi ponad 3 mln zł. 

  Radny Jan Sołtys odniósł się do rozdziału 71035 Cmentarze - zwiększenie o kwotę  

4 700 zł - wpływy z tytułu usług cmentarnych. Zapytał, czy jest to kwota jednorazowa,  

czy cykliczna.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że zwiększenie wynika z faktu,  

że 4 listopada br. odbędzie się odbiór kolejnej części cmentarza, pojawiają się wolne miejsca 

pochówkowe i wpływy do budżetu.  

 Radna Krystyna Wesołowska stwierdziła, że poprze uchwałę, jednak pojawia się w niej 

wewnętrzny bunt, iż odbędzie się to również kosztem zaplanowanych w budżecie inwestycji. 

Konsekwencje odgórnych decyzji ponosi samorząd. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki uzupełnił swoją poprzednią wypowiedź. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy 

Wieliszew na 2019 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała  Nr XI/136/2019 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew na 2019 

rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

  Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

przeprowadzenia głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Legionowie. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

ławnika wiąże z przeprowadzeniem głosowania tajnego. Zgodnie z § ust. 1 Statutu Gminy 

Wieliszew „W głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą jednakowych kart ostemplowanych 

pieczęcią Rady, przy czym każdorazowo Rada ustala zasady głosowania, a samo głosowanie 

przeprowadza wybrana z grona Rady Komisja Skrutacyjna z wyłonionym spośród siebie 

przewodniczącym". 



  Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przeprowadzenia 

głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Legionowie. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała  Nr XI/137/2019 w sprawie ustalenia Regulaminu przeprowadzenia głosowania  

w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Legionowie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego  

w Legionowie na kadencję od 2020 r. do 2023 r. 

  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Wiceprezes ds. cywilnych Sądu 

Okręgowego Warszawa Praga w Warszawie zwrócił się do Rady Gminy z prośbą  

o dokonanie wyboru 3 ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Pragi-Północ  

w Warszawie do orzekania w sprawach z zakresu pracy i ubezpieczeń społecznych oraz 2 

ławników do Sądu Rejonowego w Legionowie. Wpłynęła jedna kandydatura na ławnika  

do Sądu Rejonowego w Legionowie. Uprawniona grupa obywateli zgłosiła Panią Edytę 

Violettę Krupińską, ławnika wybranego przez Radę Gminy na trwającą jeszcze kadencję. Nie 

dokonano zgłoszeń kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Pragi-

Północ. 

Przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się Komisja Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii na temat projektu 

uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski  poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników – radną Krystynę Wesołowską o zabranie głosu. 

  Przewodnicząca Zespołu poinformowała, że członkowie Zespołu spotkali się dwukrotnie 

- 11 lipca br. i 22 października br. Odczytała opinię  Zespołu o kandydatce, zgodnie z którą  

p. Edyta Krupińska spełnia wszystkie wymogi wskazane w ustawie, aby zostać ławnikiem  

na kadencję 2020-2023,  dlatego Zespół rekomenduje jej wybór. 

  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  w celu dokonania wyboru należy 

powołać Komisję Skrutacyjną. Zaproponował, aby do składu komisji weszli członkowie 

Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników, tj. p. Krystyna Wesołowska, 

Renata Gostkowska-Maczuga, Artur Miętek. 

Zapytał, czy radni wyrażają zgodę na powołanie ich do składu Komisji. 

Radni wyrazili zgodę.  

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie propozycję, aby w skład Komisji 

Skrutacyjnej weszli radni:  Krystyna Wesołowska, Renata Gostkowska-Maczuga, Artur 

Miętek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 



NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

  Przewodniczący Rady Gminy poprosił, aby Komisja ukonstytuowała się, w tym celu 

zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 

 Po wznowieniu obrad przystąpiono do głosowania tajnego - wyczytywano nazwiska 

radnych, radni otrzymywali kartę do głosowania i za parawanem dokonywali wyboru.  

Po zakończeniu głosowania, członkowie Komisji Skrutacyjnej  przeliczyli głosy i sporządzili 

protokół głosowania. 

Członek Komisji Skrutacyjnej – radna Renata Gostkowska-Maczuga odczytała protokół 

z ustalenia wyników głosowania tajnego – za wyborem p. Edyty Violetty Krupińskiej 

zagłosowało 14 radnych, 0 było przeciw, 0 wstrzymujących się /1 radna nieobecna/. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia wyboru Pani Edyty Violetty Krupińskiej na ławnika.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała  Nr XI/138/2019 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Legionowie na 

kadencję od 2020 r. do 2023 r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej  

w Łajskach Biblioteki Publicznej Gminy Wieliszew oraz zmiany statutu Ośrodka Kultury  

w Wieliszewie. 

  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projektem uchwały zajmowała się 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 

opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – radny Artur Miętek poinformował, 

że projekt uchwały zyskał opinię pozytywną. Przypomniał, że temat likwidacji biblioteki 

powraca po 7 miesiącach. W tym czasie nie pojawiły się żadne pomysły dotyczące dalszego 

funkcjonowania biblioteki, w związku z tym należy zamknąć sprawę.  

Poinformował, że zgodnie z wnioskiem radnego Jana Sołtysa, Komisja Oświaty, Kultury  

i Sportu wystąpiła do Wójta Gminy z prośbą o przystąpienie do koncepcji  stworzenia jednej, 

centralnej biblioteki gminnej. 

 Radny Jan Sołtys przypomniał, że 7 miesięcy wcześniej wnioskował o zdjęcie z porządku 

obrad sesji punktu dotyczącego likwidacji biblioteki w Łajskach, aby wszyscy mieli czas na 

przemyślenie tematu. Dodał, że pomysł stworzenia centralnej biblioteki jest słuszny. 

Poinformował, że nie weźmie udziału w głosowaniu nad projektem uchwały. Poprosił  

o odnotowanie tej informacji w protokole z sesji. 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni zgłosili sugestię, iż zgodnie  

z orzeczeniami sądów, radny obecny na sesji nie może nie wziąć udziału w głosowaniu 

ponieważ może to skutkować potrąceniem diety. Radny powinien oddać głos za, przeciw  

lub wstrzymać się. 

 O godz. 1610 radny Jan Sołtys opuścił salę obrad. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki zasugerował, aby w § 1 wskazać, jako datę likwidacji 

biblioteki – 31 grudnia 2019 r. 

 Dyrektor Ośrodka Kultury w Łajskach – p. Dariusz Skrzydlewski przypomniał, że 

biblioteka faktycznie nie funkcjonuje już od września 2017 r. Dwukrotny nabór na bibliotekarza 

nie przyniósł rezultatów. Książki są spakowane, natomiast lokal zajmowany przez bibliotekę 

przekształcono na salę lekcyjną. 



Poinformował, że czytelnicy z Łajsk korzystają z biblioteki w Domu Ogrodnika w Michałowie-

Reginowie. 

Wyraził nadzieję, że w przyszłości powstanie jedna, centralna biblioteka gminna. Książki 

mogłyby być dowożone do osób chorych lub mających trudności z dotarciem do biblioteki. 

Zauważył, że biblioteka przestała być miejscem, w których wypożycza się wyłącznie książki, 

biblioteka to obecnie szeroko pojęty ośrodek kultury. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Łajskach 

Biblioteki Publicznej Gminy Wieliszew oraz zmiany statutu Ośrodka Kultury w Wieliszewie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Bartłomiej Trzaskoma, 

Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (2) Grażyna Kwiatkowska, Jan Sołtys 

Uchwała  Nr XI/139/2019 w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Łajskach Biblioteki 

Publicznej Gminy Wieliszew oraz zmiany statutu Ośrodka Kultury w Wieliszewie stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

  Ad. 15. Wolne wnioski i informacje. 

 O godz. 1617 na salę obrad powrócił radny Jan Sołtys. 

  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 26 września br. do Rady Gminy 

wpłynął wniosek mieszkańca – p. Zenona Witka o umożliwienie mieszkańcom zabierania głosu  

podczas sesji w poszczególnych punktach porządku obrad. Odczytał pismo. Poinformował, że 

takie uprawnienie przewidziano w Statucie Gminy Wieliszew.  

  O godz. 1622 posiedzenie opuścił radny Artur Miętek. 

  Radny Edwin Zezoń odniósł się do wywiadu z Wójtem Gminy Wieliszew dotyczącego 

Partnerstwa Publiczno-Prywatnego, który ukazał się w jednej z lokalnych gazet. Stwierdził, że 

z artykułu wypływa jedna myśl, iż wszystko w tym zakresie zostało już postanowione. Odczytał 

fragment wywiadu. Dodał, że żadnej decyzji jeszcze nie podjęto, mają zostać przeprowadzone 

konsultacje społeczne. 

Powtórzył, że dyskusja dotycząca zakresu PPP, wyboru wariantu spłaty, itp. dopiero się 

odbędzie. Stwierdził, że dobrze, iż odbędą się konsultacje społeczne, jednak narzędziem 

bardziej miarodajnym byłoby referendum.  

  Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki stwierdził, że pewne decyzje zostały już podjęte. 

Przypomniał, że Rada wyraziła zgodę na wygospodarowanie środków na szukanie firmy 

konsultingowej. Wydanie środków w wysokości ponad 100 tys. zł na takie działanie jest 

poważną decyzją. Stwierdził, że w wywiadzie podkreśla, iż najpierw odbędą się konsultacje 

społeczne. 

Poinformował, że radni na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu zasugerowali, aby 

konsultacje  odbyły się w każdej ze szkół lub, jeśli zostanie zgłoszony taki wniosek - w jeszcze 

szerszym zakresie. Następnie omówił potrzeby oświatowe w poszczególnych miejscowościach 

Gminy.  

Podsumował, że należy zdecydować się na jeden z wariantów: przystąpienie do PPP  

w pełnym zakresie, kosztem rezygnacji z realizacji części inwestycji; rezygnacja z partnerstwa 

kosztem dwuzmianowości w szkołach, ale inwestowanie w kanalizację, czy wodociągowanie; 

wyłączenie z PPP którejś z inwestycji oświatowych. 

Poprosił wszystkich o czynny udział w konsultacjach, przedstawianie swoich opinii i pomysłów 

lub wskazywania innych sposobów rozwiązania problemu lokalowego szkół. 



  Radny Edwin Zezoń stwierdził, że referendum dałoby wszystkim mandat do działania. 

Dodał, że w tak istotnej dla budżetu Gminy kwestii nie może wypowiadać się tylko wąskie 

grono osób, np. posiadających dzieci. Mieszkańców należy informować, jaki jest ogólny koszt 

inwestycji oraz jakie wyrzeczenia ich czekają, tj. mniej dróg, chodników, kanalizacji, czy 

wodociągów.  

Powtórzył, że decyzja o zakresie partnerstwa nie została jeszcze podjęta dlatego uważa,  

iż przytoczona na wstępie wypowiedź  była przedwczesna. 

  Radna Dorota Sarna poprosiła o pomalowanie spowalniaczy w Skrzeszewie od ul. 

Szkolnej w kierunku Kałuszyna i Chotomowa oraz ich przegląd we wszystkich 

miejscowościach. 

  Radny Jan Sołtys zapytał o przyczynę rezygnacji wykonawcy z budowy sali sportowej  

w Łajskach przed podpisaniem umowy. Zapytał, czy z firmą z  Białegostoku, która również 

złożyła ofertę /na kwotę 7,7 mln zł/ można prowadzić rozmowy dotyczące realizacji tej 

inwestycji. Radny nawiązał do planowanej realizacji inwestycji w formule PPP. Stwierdził, że 

ceny materiałów i usług budowlanych rosną. Obecnie koszt inwestycji wyniósłby 80 mln zł, za 

2-3 lata może okazać się, iż wzrośnie do 120-130 mln zł, a problem będzie nadal nierozwiązany. 

  Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że tylko firma z Legionowa, która 

zrezygnowała z realizacji zadania przed podpisaniem umowy była związana ofertą, pozostałe 

firmy nie wyraziły zgody na dłuższy okres związania ofertą, kolejno się wycofywały. Pozostałe 

oferty opiewały na wyższe kwoty- firma z Pułtuska złożyła ofertę na kwotę 6 mln 900 tys. zł, 

tj. o 300 tys. wyższą od najkorzystniejszej, natomiast firma z Białegostoku na kwotę 7 mln 700 

tys. zł. Wyjaśnił, że nie można prowadzić rozmów z firmą z Białegostoku, zostanie 

przygotowany kolejny przetarg. 

  Radny Jacek Kuciński poinformował, że mieszkańcy zgłaszają problem związany  

z funkcjonowaniem komunikacji lokalnej – autobus o godz. 5.31 z osiedla 600-lecia nie 

przyjeżdża od kilku dni. Poprosił w imieniu mieszkańców osiedla TBS o przywrócenie 

kursowania linii L-10, zwłaszcza w niedziele. Poprosił również o opracowanie regulaminu 

korzystania z parkingów na osiedlu 600-lecia – wyjaśnił, że jeden z lokatorów parkuje pod 

blokiem kilka samochodów, mieszkańcy próbowali prowadzić rozmowy, jednak bezskutecznie. 

 Radny Edwin Zezoń zwrócił uwagę na brak wolnych miejsc do parkowania przy 

cmentarzu w Wieliszewie. 

Ad. 16. O godz. 1647  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił zakończenie obrad XI sesji 

Rady Gminy Wieliszew.  

 

 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady Rady 

Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Wieliszew pod 

adresem: http://www.bip.wieliszew.pl/public/?id=176915 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Przygotowała:     Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew 

Magdalena Kucińska     Marcin Fabisiak 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

http://www.bip.wieliszew.pl/public/?id=176915

